
                                         Zápis č. 7 

             ze zasedání Zastupitelstva města Hanušovice 

                                     dne 09.12.2015 

 

 
Přítomni:                       dle prezenční listiny 

Zahájení:                       16:00 hodin 

Ukončení:                     18:15 hodin 

Ověřovatelé zápisu:      Marcela Fedáková, ing. František Winter 

Zapisovatel:                  Mgr. Milena Sedlmayerová 

 

 

Program: 

 

1. Zahájení 

2. Kontrola usnesení 

3. Informace o činnosti rady města 

4. Ekonomické záležitosti 

5. Majetkoprávní záležitosti 

6. Zřizovací listina ZŠ a MŠ Hanušovice 

7. Plán prevence kriminality města Hanušovice 2016 – 2021 

8. Dodatek č. 1 Smlouvy o podmínkách realizace projektu – HP II. 

9. Spolek „Odpady Olomouckého kraje, z.s.“ 

10. Svazek obcí 

11. Hanušovická obchodní s.r.o. 

12. Zpráva finančního výboru 

13. Diskuse 

14. Závěr 

 

 

1/   Zahájení 

 

Starostka města Hanušovice, p. Ivana Vokurková, zahájila zasedání Zastupitelstva města 

Hanušovice dne 09.12.2015 v 16:00 hodin v přísálku Kulturního domu Hanušovice. 

Přivítala všechny  přítomné zastupitele města Hanušovice a přítomné občany. 

Zastupitelstvo města Hanušovice bylo řádně svoláno a vyhlášeno na úřední desce města 

Hanušovice v souladu se zákonem o obcích, a to od 20.11.2015  do dnešního dne. 

Starostka města Hanušovice konstatovala, že je přítomna nadpoloviční většina zastupitelů 

města Hanušovice a je proto schopno se usnášet.  

V době zahájení zasedání Zastupitelstva města Hanušovice jsou přítomni zastupitelé: 

Fedáková Marcela, Felner František, Ing.; Fiedler Jiří, Grivalský Miroslav. Kiffelová Anna, 

Machula Vlastislav, Mrázek Jaroslav, Bc.; Podhradský Milan, Schwarzerová Olga, Suchodol 

Radomír, Vokurka Ivo, Vokurková Ivana, Winter František, Ing.   

Nepřítomni jsou:  Fatura Štefan – omluven-nemoc;  Pavla Sedlačíková – omluvena-nemoc. 

Počet přítomných občanů:  13 

 

Starostka města Hanušovice vede a řídí celý průběh zasedání Zastupitelstva města Hanušovice  

dne 09.12.2015.  



Starostka města Hanušovice určila zapisovatelku dnešního zasedání Zastupitelstva města 

Hanušovice Mgr. Milenu Sedlmayerovou  a určila ověřovatele zápisu, a to p. Marcelu 

Fedákovou a p. Ing. Františka Wintera. 

 

Starostka města Hanušovice konstatovala, že zápis č. 6 ze zasedání Zastupitelstva města 

Hanušovice dne 14.10.2015 byl ověřen a nebyly k němu vzneseny žádné námitky. 

 

Starostka města Hanušovice seznámila všechny přítomné s programem 7. zasedání 

Zastupitelstva města Hanušovice dne 09.12.2015, který byl zveřejněn na úřední desce města 

Hanušovice od 20.11.2015 do dnešního dne. 

Starostka města Hanušovice předkládá návrh na vyřazení z programu bod 6) Zřizovací listina 

ZŠ a MŠ Hanušovice  a místo něj navrhuje zařadit projednání OZV o místním poplatku za 

provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování 

komunálních odpadů. 

Nikdo jiný  ze zastupitelů města Hanušovice nepředložil žádný jiný návrh na změnu či 

doplnění program zasedání. 

 

Starostka města Hanušovice nechává hlasovat pro změnu projednávaného bodu programu č.6) 

-vyřadit Zřizovací listinu ZŠ a MŠ Hanušovice a místo toho zařadit bod OZV o místním 

poplatku týkající se komunálního odpadu. 

HLASOVÁNÍ:          PRO – 13         PROTI – 0            ZDRŽEL SE – 0 

Schváleno, návrh pro změnu programu byl přijat jako usnesení č. 97/2015 ve znění: 

 

 Zastupitelstvo města Hanušovice schvaluje  změnu programu zasedání Zastupitelstva 

města Hanušovice dne 09.12.2015 v bodě  6), z kterého je vyřazena z projednávání 

Zřizovací listina ZŠ a MŠ Hanušovice  a  program doplněn  o  OZV o místním 

poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy,, třídění, využívání a 

odstraňování komunálních odpadů. 

Z:  Zastupitelstvo města Hanušovice 

 

Starostka města Hanušovice nyní nechává hlasovat pro navržený program 7. zasedání 

Zastupitelstva města Hanušovice dne 09.12.2015 jako celku. 

HLASOVÁNÍ:          PRO – 13           PROTI – 0           ZDRŽEL SE - 0   

Schváleno, návrh byl přijat jako usnesení č. 98/2015 ve znění: 

 

 Zastupitelstvo města Hanušovice schvaluje program 7. zasedání Zastupitelstva města 

Hanušovice dne 09.12.2015. 

 

Z:  Zastupitelstvo města Hanušovice 

 

 

Starostka města Hanušovice nyní předává slovo zástupci Policie ČR OO Hanušovice Bc. 

Janderkovi.  Starostka vyzývá občany a zastupitele, zda mají k policii nějaké konkrétní 

dotazy, rovněž vyzývá k diskuzi Bc. Janderka; informuje přítomné, že v Hanušovicích došlo 

k poklesu v páchání trestné činnosti.   

Zastupitel p. Machula se dotazuje, proč tomu tak je – zástupce Policie ČR uvádí, že je to 

určitě kamerovým systémem ve městě Hanušovice, prevencí v ulicích prostřednictvím 

městské policie, někteří problémoví jedinci jsou umístěni v NVÚ apod.   

Zastupitel Ing. Winter se dotazuje, jestli jsou stanovena nějaká opatření v souvislosti 

s informací o umístění běženců-migrantů, ve městě Králíky, které je od Hanušovic vzdáleno 



přibližně 16 km.  Zástupce Policie ČR odpovídá, že zatím žádná opatření stanovena nejsou; až 

situace nastane, tak bude určitě vyvoláno jednání a následně bude informovat starostku města. 

Žádné jiné dotazy již učiněny nebyly.  Bc. Janderka vyzývá občany, aby se nebáli v případě 

zjištění nějakých problémů nebo poznatků navštívit služebnu Policie ČR OO Hanušovice. 

Starostka města Hanušovice zástupci Policie ČR poděkovala za účast a jeho vystoupení na 

zasedání Zastupitelstva města Hanušovice. 

 

 

2/   Kontrola usnesení 

Kontrolu usnesení přednesla starostka města Hanušovice. Konstatovala, že všechna přijatá 

usnesení na 6. zasedání Zastupitelstva města Hanušovice dne 14.10.2015 jsou splněna. 

Zastupitelstvo města Hanušovice bere informace na vědomí. 

 

 

3/   Informace o činnosti rady města 

Zápisy ze schůzí Rady města Hanušovice jsou všem zastupitelům města rozesílány 

elektronickou poštou a informace jsou poskytovány i občanům prostřednictvím 

Hanušovických novin. 

Zastupitel p. Mrázek má připomínku k pozdnímu doručování zápisů z jednání Rady města 

Hanušovice.  Byla mu sdělena odpověď, že se v této věci může kdykoliv zastavit na MěÚ 

Hanušovice. Zápisy jsou zpracovávány v řádné  lhůtě dle zákona o obcích. 

Zastupitel p. Machula vznáší dotaz k výběrovému řízení na zajištění zimní údržby 

v Hanušovicích RM č. 27, bod 16).   Není prý zřejmé, kdo jaký úsek bude zajišťovat. 

V zápise je však vše konkrétně uvedeno. 

Žádné jiné dotazy či připomínky vzneseny nebyly. 

 

 

4/   Ekonomické záležitosti 

 

Návrh rozpočtu města Hanušovice na rok 2016 

Zastupitelstvu města Hanušovice je předložen k projednání a schválení návrh rozpočtu města 

Hanušovice na rok 2016. 

Návrh rozpočtu města Hanušovice na rok 2016 byl zveřejněn na úřední desce města 

Hanušovice od 18.11.2015  do  04.12.2015. 

Rozpočet města Hanušovice je finančním plánem, kterým se řídí jeho hospodaření. 

Sestavován je na období jednoho kalendářního roku v návaznosti na rozpočtový výhled města 

Hanušovice a dále vychází z údajů rozpisu státního rozpočtu na příslušný rok a navazuje na 

ostatní veřejné rozpočty, k nimž má město Hanušovice finanční vztah.  

Návrh rozpočtu města Hanušovice pro rok 2016 je rozepsán do odvětvového funkčního 

třídění dle paragrafů a dále do druhového třídění do položek. 

Rada města Hanušovice doporučuje Zastupitelstvu města Hanušovice navržený rozpočet 

města Hanušovice pro rok 2016 ke schválení.  

Rozpočet na rok 2016 je navržen tak, že celkové příjmy jsou rozpočtovány ve výši 44 996 

tisíc Kč;  celkové výdaje pak ve výši 54 496 tisíc Kč.   Financování ve výši 9 500 tisíc Kč 

zajišťuje vyrovnanost rozpočtu. 

Financování je využito z důvodu plánovaných investičních akcí, např. realizace výstavby 

místní komunikace a opěrné zdi k novostavbám na ul. Jesenické; nový chodník na ul. 

Jesenické; chodník na ul. Zábřežská a Na Holbě, dokončení opravy místních komunikací po 

kanalizaci, opravy zdí hřbitovů, mobiliář v Hanušovicích a v místních částech, dokončení 

hřiště Na Holbě, dovybavení Kulturního domu, řešení bytového fondu aj.  



Starostka města se dotazuje přítomných, zda mají k návrhu rozpočtu nějaké připomínky. 

Zastupitel p. Mrázek poukazuje na ODPA 6171 činnosti místní správy a kritizuje pozdní 

řešení problematiky týkající se Hanušovické obchodní s.r.o.; personální záležitosti H.O.s.r.o.  

x  město Hanušovice; není stanoven počet zaměstnanců městského úřadu. 

K návrhu rozpočtu odpovídá starostka města a poukazuje na skutečnost, že Hanušovická 

obchodní s.r.o. je  11. bodem jednání dnešního Zastupitelstva města Hanušovice. 

Ke stanovení počtu zaměstnanců MěÚ Hanušovice bylo sděleno, že toto bude projednáváno 

na schůzi Rady města Hanušovice dne 16.12.2015. 

Občan p. Kubíček se dotazuje, jak je  stanovena částka na zimní údržbu; dotazuje se na 

opravu tělocvičny ZŠ Hanušovice;   na navýšení financí městské policie  a co to je 

nízkoprahové zařízení – na všechny otázky odpovídá starostka města. 

 

K předloženému návrh rozpočtu města Hanušovice na rok 2016 již nikdo nevznesl žádný 

dotaz. 

Starostka města Hanušovice nechává hlasovat pro schválení navrženého rozpočtu městu 

Hanušovice pro rok 2016: 

HLASOVÁNÍ:          PRO – 12           PROTI – 0             ZDRŽEL SE – 1  /Mrázek/  

Schváleno, návrh byl přijat jako usnesení č. 99/2015 ve znění: 

 

 Zastupitelstvo města Hanušovice schvaluje rozpočet města Hanušovice pro rok 2016 

v předloženém znění – členění dle rozpočtové skladby, která je stanovena vyhláškou 

Ministerstva financí ČR č. 323/2002 Sb., o rozpočtové skladbě, ve znění pozdějších 

předpisů   a  ukládá jeho rozepsání. 

 

Z:  Zastupitelstvo města Hanušovice 

      vedoucí Ekonomického oddělení 

T:  31.01.2016 

 

 

Rozpočtový výhled města Hanušovice pro roky  2017 - 2018  
Zastupitelstvu města Hanušovice je předložen k projednání a schválení návrh rozpočtového 

výhledu města Hanušovice na léta 2017 – 2018. 

Rada města Hanušovice doporučuje Zastupitelstvu města Hanušovice ke schválení návrh 

rozpočtového výhledu města Hanušovice na léta 2017 – 2018. 

Rozpočtový výhled je pomocným nástrojem územního samosprávného celku, který slouží pro 

střednědobé finanční plánování rozvoje jeho hospodaření. Rozpočtový výhled má sloužit jako 

orientační ukazatel při zpracování rozpočtu na jednotlivé kalendářní roky a jeho sestavení by 

mělo obsahovat souhrnné ukazatele, kterými jsou třídy položek.  Hlavním hlediskem 

navrhovaného rozpočtového výhledu je objem celkových rozpočtových příjmů, ze kterého se 

odvíjí výše běžných a kapitálových výdajů a možnost zajištění splátek závazků města 

Hanušovice v budoucích letech. 

Zákonem není stanoven rozsah ani podoba rozpočtového výhledu.  

K předloženému rozpočtovému výhledu nejsou vzneseny žádné dotazy ani připomínky. 

Starostka města Hanušovice nechává hlasovat o schválení rozpočtového výhledu města 

Hanušovice na léta 2017 – 2018: 

HLASOVÁNÍ:            PRO – 13         PROTI – 0          ZDRŽEL SE – 0 

Schváleno, návrh byl přijat jako usnesení č. 100/2015  ve znění: 

 

 Zastupitelstvo města Hanušovice schvaluje Rozpočtový výhled města Hanušovice na 

léta 2017 – 2017 dle předloženého znění. 



Z:  Zastupitelstvo města Hanušovice 

 

 

5/   Majetkoprávní záležitosti 

 

a)  Prodej pozemku ve vlastnictví města Hanušovice v k.ú. Vysoké Žibřidovice, p. č. 

st. 183/2 zastavěná plocha a nádvoří o výměře 2 m2 společnosti Marwin v.o.s. 

Hynčice 

Zastupitelstvo města Hanušovice svým usnesením č. 79/2015 dne 2.9.2015 schválilo darování 

pozemku p. č. st. 183/2 v k. ú. Vysoké Žibřidovice společnosti MARWIN v.o.s., IČ: 

47985623.   Smluvní právník města Hanušovice, který pro město Hanušovice zajišťuje 

vyhotovování smluv, upozornil na skutečnost, že darování pozemku dle zákona o obcích je 

problematická záležitost.  Na základě této skutečnosti Rada města Hanušovice přijala 

usnesení č. 468/27/2015, ve kterém schválila zveřejnění záměru o prodeji předmětného 

pozemku a následně svým usnesením č. 484/28/2015 ze dne 18.11.2015 doporučila 

Zastupitelstvu města Hanušovice prodej pozemku schválit. 

Záměr města Hanušovice prodat výše uvedený pozemek byl zveřejněn na úřední desce města 

Hanušovice v období od 11.11.2015  do  27.11.2015.  Nikdo z veřejnosti nepředložil 

připomínky; žádost na odkoupení podala společnost MARWIN v.o.s.,  IČ: 47985623. 

Zastupitel ing. Winter se dotazuje na celkové finanční náklady. Obvyklá cena pozemku je 

stanovena znaleckým posudkem č. 3497-66/15 ze dne 16.11.2015 na 280,- Kč.  Další částky 

nejsou v podkladech na místě  k dispozici. 

Nikdo z přítomných občanů ani zastupitelů nemá k projednávanému bodu dotazy ani 

připomínky. 

Starostka města Hanušovice nechává nejdříve hlasovat o revokaci usnesení č. 79/2015 ze dne 

2.9.2015, kterým se schválilo darování předmětného pozemku: 

HLASOVÁNÍ:         PRO – 11          PROTI – 0           ZDRŽEL SE – 2   /Mrázek, Winter/ 

Schváleno, návrh byl přijat jako usnesení č. 101/2015 ve znění: 

 

 Zastupitelstvo města Hanušovice schvaluje revokaci usnesení č.79/2015 ze dne 

2.9.2015 o darování pozemku p. č. st. 183/2 zastavěná plocha a nádvoří o výměře 2 

m2 v k. ú.  Vysoké Žibřidovice, obci Hanušovice, který je zapsaný na LV č. 10001 u 

Katastrálního úřadu pro Olomoucký kraj, katastrální pracoviště Šumperk, společnosti 

MARWIN, v.o.s. Hynčice nad Moravou 49, 788 33 Hanušovice, IČ: 47985623 s tím, 

že veškeré náklady s vyřizováním daru pozemku ponese obdarovaný  (společnost 

MARWIN v.o.s., Hynčice nad Moravou).  Na pozemku se nachází budova bez 

č.p./č.e., zapsaná na LV č. 95, ve vlastnictví společnosti MARWIN, v.o.s., IČ 

47985623. 

 

Z:  Zastupitelstvo města Hanušovice 

 

 

Starostka města Hanušovice nyní nechává hlasovat o schválení prodeje pozemku p. č. st. 

183/2 zastavěná plocha  a nádvoří o výměře 2 m2 společnosti MARWIN, v.o.s. : 

HLASOVÁNÍ:          PRO – 11        PROTI – 0         ZDRŽEL SE – 2  /Mrázek, Winter/ 

Schváleno, návrh byl přijat jako usnesení č. 102/2015 ve znění: 

 

 Zastupitelstvo města Hanušovice schvaluje prodej pozemku p. č. st. 183/2 zastavěná 

plocha a nádvoří o výměře 2 m2 v k.ú. Vysoké Žibřidovice, obci Hanušovice, který je 

zaspaný na LV č. 10001 u Katastrálního úřadu pro Olomoucký kraj, Katastrální 



pracoviště Šumperk, společnosti MARWIN, v.o.s., Hynčice nad Moravou 49, 788 33 

Hanušovice, s tím že kupující uhradí veškeré náklady související s prodejem pozemku  

(uhrazení nákladů na vyhotovení znaleckého posudku, úhrada poplatku za vklad do 

katastru nemovitostí, úhrada daně z převodu nemovitosti). Na pozemku se nachází 

budova bez č.p/če, zapsaná na LV č. 95, ve vlastnictví společnosti MARWIN, v.o.s., 

IČ: 47985623. 

 Zastupitelstvo města Hanušovice pověřuje starostku města podpisem smlouvy o 

prodeji pozemku. 

 

Z:  Zastupitelstvo města Hanušovice  

      starostka města – podpis smlouvy 

      Ing. Oldřich Mikoláš 

      Bc. Blažena Machovská 

Na vědomí:  Ekonomické oddělení MěÚ 

 

 

b) Návrh na uzavření „kupní smlouvy“ o prodeji pozemků p. č. 1577/7, 1670, 1671 a 

1676 v k.ú. Hanušovice 

Zastupitelstvo města Hanušovice na svém zasedání dne 10.6.2015 přijalo usnesení č. 70/2015, 

ve kterém schválilo potvrzení kupní ceny pozemků bývalého DEPA a jejich odkoupení. 

České dráhy poslaly návrh na uzavření „Kupní smlouvy“ o prodeji pozemků p. č. 1577/7, 

1670, 1671 a 1676 v k.ú. Hanušovice. 

Rada města Hanušovice se na svém zasedání dne 2.11.  a  18.11.2015 zabývala touto „kupní 

smlouvou“ a přijala usnesení č. 476/28/2015, ve kterém doporučuje Zastupitelstvu města 

Hanušovice schválit koupi výše uvedených pozemků podle této smlouvy. 

Občan p. Kubíček se dotazuje na účel a využití předmětných pozemků; odpovídala starostka 

města a zastupitel  Ing. Winter. 

Nikdo z přítomných již nevznesl dotaz či připomínku k projednávanému bodu. 

Starostka města Hanušovice nechává hlasovat o schválení odkoupení výše uvedených 

pozemků: 

HLASOVÁNÍ:          PRO – 13         PROTI – 0          ZDRŽEL SE – 0 

Schváleno, návrh byl přijat jako usnesení č. 103/2015 ve znění: 

 

 Zastupitelstvo města Hanušovice schvaluje odkoupení pozemků p. č. 1577/7 ostatní 

plocha, jiná plocha o výměře 10972 m2,  p. č. 1670 ostatní plocha, dráha o výměře 

151 m2,  p. č. 1671 ostatní plocha, dráha o výměře 681 m2 s omezením vlastnického 

práva věcného břemene podle listiny  a p. č. 1676 ostatní plocha, dráha o výměře 294 

m2 s omezením vlastnického práva věcného břemene podle listiny, v k.ú. Hanušovice, 

obci Hanušovice , které jsou zapsané na listu vlastnictví č. 1424 u Katastrálního úřadu 

pro Olomoucký kraj, katastrální pracoviště Šumperk, do vlastnictví města Hanušovice, 

IČ 00302546, Hlavní 92, 788 33 Hanušovice od společnosti České dráhy, a.s., nábřeží 

Ludvíka Svobody 1222/12, Nové Město, 110 00 Praha 1, IČ 70994226 za cenu 

1 431 000,- Kč podle „Kupní smlouvy“  č. j. 56529/11-O32 8XPF00254914. 

 Zastupitelstvo města Hanušovice pověřuje starostku města podpisem kupní smlouvy. 

 

Z:  Zastupitelstvo města Hanušovice 

      starostka města – podpis kupní smlouvy 

      Ing. Oldřich Mikoláš 

      Bc. Blažena Machovská 

Na vědomí:  Ekonomické oddělení MěÚ 



c) Směna pozemků p. č. 1548 ostatní plocha, ostatní komunikace o výměře 250 m 2 

v k.ú. Hanušovice, ve vlastnictví města Hanušovice za část pozemku p. č. 155 

zahrada o výměře cca 250 m2 v k. ú. Hanušovice, který vlastní p. M.B., 

Hanušovice   
P. M. B., bytem Hanušovice,  podal městu Hanušovice žádost o směnu výše uvedených 

pozemků. Jako důvod uvádí, aby se zabránilo možným sporům při používání pozemní 

komunikace, jako reakce na stížnost podanou při jednání zastupitelstva města. 

Město Hanušovice  má na pozemku p. č. 1548 vybudované tyto místní komunikace:    č. 16k 

v délce 250 m o šířce 2,5 m se štěrkovým povrchem, od připojení na silnici ul. Habartická   a  

č. 15k v délce 230 m o šířce 2,5 m se štěrkovým povrchem, od připojení na silnici ul. Údolní, 

které jsou vedené v „pasportu místních komunikací“  (PMK).  Tyto místní komunikace jsou 

propojeny veřejně přístupovou účelovou komunikací na zbývající části tohoto pozemku (p.č. 

1548).   

Místní i účelová komunikace zajišťuje přístup i k nemovitostem, které nejsou jen ve 

vlastnictví p. B. jako např.:  p. č. 169/2 ve vlastnictví VHZ Šumperk, a.s.;  p.č. 160 ve 

vlastnictví státu ČR;  p. č. st. 23 ve vlastnictví státu ČR;  p. č. 244 ve vlastnictví S. T., Praha;  

p. č. 223/2 ve spoluvlastnictví rodiny B.  a p. K.;  aj. 

Rada města Hanušovice svým usnesením č. 466/27/2015 nedoporučuje Zastupitelstvu města 

Hanušovice ke schválení žádost o směnu pozemků. 

K projednávané věci má připomínku Ing. Winter.  Poukazuje na skutečnost, že p. B. nabízí 

městu Hanušovice 3x tak větší pozemek ke směně, než je uvedeno v návrhu, tj. 820 m2  místo  

uvedených 250m2. 

Zastupitel  p. Machula  navrhuje, aby se na dnešním zasedání směna neschvalovala a aby 

žadatel doložil souhlas sousedících vlastníků pozemků. 

Občan p. Kubíček poukazuje na skutečnost, že kdysi se přijalo usnesení, že se místní 

komunikace nebudou prodávat ani přenechávat a pravidla  by se neměla porušovat. 

Již nikdo jiný neměl k projednávané směně pozemků připomínky ani dotazy. 

 

Starostka města Hanušovice nechává hlasovat o neschválení směny části pozemků p. č. 1548, 

ost.plocha, ost.komunikace ve vlastnictví města Hanušovice a č.pozemku p.č. 155 ve 

vlastnictví p.Bartoše: 

HLASOVÁNÍ:          PRO – 10          PROTI – 0           ZDRŽEL SE – 3 /Grivalský, Winter, Fedáková/ 

Schváleno, návrh byl přijat jako usnesení č. 104/2015 ve znění: 

 

 Zastupitelstvo města Hanušovice neschvaluje směnu části pozemku p. č. 1548 ostatní 

plocha, ostatní komunikace o výměře cca 250 m2 v k.ú. Hanušovice, obci Hanušovice, 

který je zapsaný na listu vlastnictví č. 10001 u Katastrálního úřadu pro Olomoucký 

kraj, Katastrální pracoviště Šumperk a je ve vlastnictví města Hanušovice, za část 

pozemku  p. č. 155 zahrada o výměře 820 m2, v k.ú. Hanušovice, obci Hanušovice, 

který je zapsaný na listu vlastnictví č. 15 u Katastrálního úřadu pro Olomoucký kraj, 

Katastrální pracoviště Šumperk a je ve vlastnictví p. M. B., Hanušovice.  Žádost p M.  

B. , Hanušovice, se zamítá. 

 

Z:  Zastupitelstvo města Hanušovice 

      Ing. Oldřich Mikoláš 

 

 

 



6/   Obecně závazná vyhláška č. 4/2015 o místním poplatku za provoz systému 

shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních 

odpadů 

Zastupitelstvu města Hanušovice je předložena k projednání a schválení Obecně závazná 

vyhláška č. 4/2015 o místním poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, 

třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů. 

Od 1.1.2016 se mění zákon č. 565/1990 Sb., o místních poplatcích, ve znění pozdějších 

předpisů.  Dle ustanovení § 10b odst. 3 zákona o místních poplatcích bude od místního 

poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání  a 

odstraňování komunálních odpadů osvobozena fyzická osoba uvedena v čl. 6  odst. 1)  

v návrhu OZV č. 4/2015. 

Město Hanušovice má od 1.1.2013 stanoven poplatek ve výši  540,- Kč za osobu na rok. 

V současné době se neuvažuje o navýšení tohoto místního poplatku. 

Předpokládá se, že od r. 2017 má dojít ke změně zákona o odpadech a uvidí se, zda v této 

souvislosti se bude muset řešit i výše poplatku za provoz systému v oblasti komunálních 

odpadů. 

Zastupitel  Ing.Winter navrhuje doplnění  OZV   v čl. 6 odst. 2), doplnit bod  d) ve znění:  od 

poplatku se osvobozují poplatníci, kteří pobývají nepřetržitě nejméně šest měsíců v jiné obci 

na území ČR, kteří uhradili poplatek podle jiného právního předpisu. 

Nikdo z přítomných občanů ani zastupitelů již nevznesl žádný dotaz k projednávanému bodu. 

 

Starostka města Hanušovice nechává hlasovat o schválení návrhu  OZV č. 4/2015  a o 

doplnění  bodu  d)  v čl. 6 odst. 2) předloženého návrhu OZV č. 4/2015: 

HLASOVÁNÍ:          PRO – 13          PROTI - 0           ZDRŽEL SE – 0 

Schváleno, návrh byl přijat jako usnesení č. 105/2015 ve znění: 

 

 Zastupitelstvo města Hanušovice schvaluje Obecně závaznou vyhlášku č. 4/2015 o 

místním poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, 

využívání a odstraňování komunálních odpadů  s účinností od 1.1.2016 s doplněním 

písmene d) v čl. 6 odst. 2:  od poplatku se osvobozují poplatníci, kteří pobývají 

nepřetržitě nejméně šest měsíců v jiné obci na území ČR, kteří uhradili poplatek podle 

jiného právního předpisu. 

Dnem účinnosti této vyhlášky se zrušuje obecně závazná vyhláška č. 3/2012 o místním 

poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, využívání a odstraňování 

komunálních odpadů a OZV č. 3/2015, kterou se OZV č. 3/2012 změnila.  

 

Z:  Zastupitelstvo města Hanušovice 

Na vědomí:  Ekonomické oddělení MěÚ 

 

 

7/   Plán prevence kriminality města Hanušovice 2016 – 2021 

Zastupitelstvu města Hanušovice je přeložen k projednání a schválení Plán prevence 

kriminality města Hanušovice na období 2016 -  2021. 

Stávající plán je platný do konce roku 2015. Plán prevence kriminality byl zveřejněn na 

webových stránkách města Hanušovice k veřejnému připomínkování a tak měla  možnost se s 

ním seznámit celá široká veřejnost.  Z řad zastupitelů města Hanušovice nebyla vznesena 

žádná připomínka. 

Plán prevence kriminality prezentovala na zasedání zastupitelstva města Mgr. Bc. Eva 

Pospíchalová. Plán prevence kriminality určuje priority města Hanušovice v oblasti prevence 

kriminality, zaměřuje se na obecné řešení problematických míst a problémů ve městě a určuje 



základní cíle, ke kterým by město Hanušovice chtělo v budoucnu směřovat tak, aby se zvýšil 

pocit bezpečí a jistoty ve městě a tím také spokojenost občanů. 

Plán prevence kriminality je také jedním z dokumentů, který je požadován při podávání 

žádostí o dotace z oblasti prevence kriminality. 

Nikdo z přítomných nevznesl žádné dotazy ani připomínky k projednávané věci. 

 

Starostka města Hanušovice nechává hlasovat o schválení plánu prevence kriminality na 

období 2016 – 2021: 

HLASOVÁNÍ:          PRO – 13         PROTI – 0           ZDRŽEL SE – 0 

Schváleno, návrh byl přijat jako usnesení č. 106/2015 ve znění: 

 

 Zastupitelstvo města Hanušovice schvaluje Plán prevence kriminality města 

Hanušovice pro období 2016 – 2021 a řadí jej mezi základní strategické rozvojové 

dokumenty města Hanušovice. 

 

Z:  Zastupitelstvo města Hanušovice 

 

 

8/   Dodatek č. 1 Smlouvy o podmínkách realizace projektu HP II. 

Zastupitelstvu města Hanušovice je předložen k projednání a schválení Dodatek č. 1 ke 

smlouvě o podmínkách realizace projektu „Zlepšení kvality vod horního povodí řeky Moravy 

– II. fáze“ na území města Hanušovice ze dne 25.6.2015, mezi městem Hanušovice a VHZ 

Šumperk, a.s..  

V r. 2013 se podařilo dohodnout se Státním fondem životního prostředí model 

spolufinancování projektu ze strany projektem dotčených měst  /Hanušovice, Šumperk, 

Zábřeh, Mohelnice, Loštice/.  Společnost VHZ Šumperk, a.s. obdržela ze SFŽP půjčku 

účelově určenou na spolufinancování projektu HP II s výjimkou Zábřeha na dobu 10 let 

s fixním úrokem 1%; počátek splácení půjčky byl stanoven na r. 2016.  Podmínkou poskytnutí 

půjčky bylo vydání ručitelských prohlášení projektem dotčených měst.  Podle Smlouvy má 

město Hanušovice zasílat společnosti VHZ Šumperk, a.s. čtvrtletní splátky po dobu10 let  (do 

r. 2025) na úhradu půjčky, která za město Hanušovice činí 10 937 000,- Kč.   Ve smlouvě 

jsou splátky úročeny a nebyla sjednána možnost postupně kapitalizovat splátky půjčky.  

Valná hromada VHZ Šumperk a.s. v únoru letošního roku projednala postupnou kapitalizaci 

ze strany dotčených měst.  Úrok půjde za společností VHZ Šumperk, a.s. 

Informaci rozvádí zastupitel Ing. Winter. 

 

Starostka města Hanušovice nechává hlasovat o schválení Dodatku č. 1: 

HLASOVÁNÍ:         PRO – 13         PROTI – 0          ZDRŽEL SE – 0 

Schváleno, návrh byl přijat jako usnesení č. 107/2015 ve znění: 

 

 Zastupitelstvo města Hanušovice schvaluje uzavření Dodatku č. 1 ke Smlouvě  o 

podmínkách realizace projektu „Zlepšení kvality vod horního povodí řeky Moravy – 

II. fáze“ na území města Hanušovice ze dne 25.4.2014, mezi městem Hanušovice  a 

Vodohospodářským zařízením Šumperk, a.s., Jílová 6, 787 01 Šumperk, IČO 

47674954. 

 Zastupitelstvo města Hanušovice pověřuje starostku města podpisem dodatku. 

 

Z:  Zastupitelstvo města Hanušovice 

      starostka města – podpis smlouvy 

Na vědomí:  Ekonomické oddělení MěÚ 



9/   Spolek „Odpady Olomouckého kraje, z. s. 

Zastupitelstvu města Hanušovice je předložena k projednání informace o možnosti vstupu 

města Hanušovice do Spolku „Odpady Olomouckého kraje, z.s.“   V současné době spolek 

připravuje analýzy pro společný projekt členů spolku v oblasti odpadového hospodářství, 

především vytvoření funkčního logistického systému odpadových center na území kraje 

s překládacími stanicemi na zbytkový směsný komunální odpad a ukončení skládkování. 

Zástupci města Hanušovice se zúčastnili několika jednání týkajících se odpadového 

hospodářství.  Odpadové hospodářství se musí řešit koncepčně, a to spolek prozatím neřeší. 

Ze zákona mají obce povinnost odpady likvidovat.  Od roku 2024 bude zakázáno skládkování 

komunálního odpadu.  

V současné době není vhodné město Hanušovice zavazovat vstupem do „Spolku“, neboť s tím 

souvisejí i různé finanční závazky. 

Zastupitel p. Machula je pro, aby se město Hanušovice  nezavazovalo a do spolku 

nevstupovalo. 

K problematice se vyjadřuje i zastupitel Ing. Winter – konkrétně hovoří o exkurzi ve spalovně 

v Brně, o skládce v Rapotíně; o činnosti fi SITA, aj.  Rovněž doporučuje do „Spolku“ 

nevstupovat. 

Nikdo jiný z přítomných občanů či zastupitelů nevznesl dotaz k projednávané věci. 

 

Starostka města Hanušovice nechává hlasovat pro neschválení vstupu města Hanušovice do 

Spolku „Odpady Ol.kraje, z.s.: 

HLASOVÁNÍ:          PRO – 13         PROTI – 0           ZDRŽEL SE – 0 

Schváleno, návrh byl přijat jako usnesení č. 108/2015 ve znění: 

 

 Zastupitelstvo města Hanušovice neschvaluje vstup města Hanušovice do Spolku 

„Odpady Olomouckého kraje, z.s.“. 

 

Z:  Zastupitelstvo města Hanušovice 

 

 

10/  Svazek obcí 

Zastupitelstvo města Hanušovice je informováno, že město Hanušovice bylo osloveno 

Svazem měst a obcí ohledně zapojení se do svazku obcí či mikroregionu, a to z důvodu 

chystaného operačního programu Zaměstnanost, Prioritní osa 4 Efektivní veřejná správy 

s názvem Centra společných služeb obcí.  Tato centra by měla poskytovat obcím a jejím 

občanům služby v oblasti veřejné správy, zejména v oblasti  rozvoje území, v oblasti školství, 

odpadového hospodářství, sociálních služeb, cestovního ruchu, dopravě, bezpečnosti aj.  Doba 

trvání projektu jsou tři roky. Projekt by formou přímé finanční pomoci poskytoval příspěvky 

na mzdy odborných pracovníků působících v centrech společných služeb.  Již vzniklé 

dobrovolné svazky obcí se mohou do tohoto projektu zapojit. 

Město Hanušovice v současné době v žádném svazku není.  MAS Horní Pomoraví svolala 

zástupce obcí z našeho regionu a přednesla návrh na transformaci Svazku obcí regionu Ruda.  

Byly navrženy dvě varianty svazku obcí.   V návrzích jsou definovány pouze cíle  projektu 

SMO na meziobecní spolupráci, na odpadové hospodářství, sociální služby, bezpečnost atd.. 

Město Hanušovice toto vše řeší a podařilo se i získat v těchto oblastech dotace.  Na některé 

dotace nemůžeme dosáhnou, neboť jsou limitovány počtem obyvatel.  Každá obec má jiné 

potřeby.  Svazek, dle návrhu, by měl jednoho projektového manažera pro všechny sdružené 

obce a v žádném případě by nemohl vyhovět potřebám všech obcí ve svazku. I tak každá obec 

může realizovat projekty se spádovou obcí a lze tak učinit na základě partnerství 

v jednotlivém projektu.  Proto se nemusíme zavazovat ve svazku obcí.  Toto členství obnáší i 



povinné finanční příspěvky, na které se dotazuje  zastupitel p. Machula – roční příspěvek 

města Hanušovice by činil 100 000,- Kč.  Dále se dotazuje v kolika projektech město 

Hanušovice uspělo v získání dotací od MAS  -  2. 

Zastupitel Ing. Winter poukazuje na skutečnost, že svazek obcí či mikroregion vzniká na 

základě zákona o obcích a nemá to nic společného s MAS.  Již v minulosti byl 

v Hanušovicích zřízen účelově svazek obcí z důvodu budování poldrů a následně byl zrušen. 

Zastupitel p. Machula se dotazuje na konkrétní možnosti získání dotací na společné projekty – 

prý odpadové hospodářství, veřejné zakázky. 

Pokud by město Hanušovice vstoupilo do předmětného svazku obcí, tak by se Hanušovice 

staly centrem svazku a starostka města by tak jednala za 15 000 lidí.  Toto by časově 

nezvládla a nejsou ani kapacity zaměstnanců k zastřešení spolku. 

Občan p. Kubíček se dotazuje, zda město Hanušovice vůbec chce být a zda je ochotno být 

lídrem svazku obcí.   

Zastupitelé města Hanušovice se vyjadřují v tom smyslu, aby město Hanušovice do svazku 

nevstupovalo, neboť stačí, že jsme členy MAS Horni Pomoraví o.p.s.. 

Zastupitel p. Mrázek uvádí, že se schválilo nevstoupení do spolku  odpady Ol. kraje a neměli 

bychom si nic nechat diktovat. Jeví se mu to jako agitace do svazku obcí.  

Již nikdo jiný nemá k projednávané věci dotazy. 

 

Starostka města Hanušovice nechává hlasovat pro neschválení vstupu města Hanušovice do 

svazku obcí: 

HLASOVÁNÍ:         PRO – 12          PROTI – 0            ZDRŽEL SE – 1    /Winter/ 

Schváleno návrh byl přijat jako usnesení č. 109/2015 ve znění: 

 

 Zastupitelstvo města Hanušovice neschvaluje vstup města Hanušovice do svazku obcí. 

 

Z:  Zastupitelstvo města Hanušovice 

 

 

11/  Hanušovická obchodní s.r.o. 

Starostka města Hanušovice informuje zastupitele města Hanušovice a přítomné občany o 

přechodu činností z Hanušovické obchodní s.r.o. pod město Hanušovice od 1.1.2016. 

Zaměstnanci Hanušovické obchodní s.r.o. obdrželi výpovědi z pracovního poměru 

k 31.12.2015. 

Již při projednávání návrhu rozpočtu města Hanušovice na rok 2016 se rozproudila ostrá 

diskuze ve vztahu k personálním záležitostem  město Hanušovice  x  Hanušovická obchodní 

s.r.o.., ve které bylo pokračováno i nyní.  

K této záležitosti se vyjadřuje tajemnice městského úřadu.  Postupně bylo jednáno se všemi 

stávajícími zaměstnanci Hanušovické obchodní s.r.o. a ne všichni souhlasili s podmínkami 

města Hanušovice.  Bylo objasněno obsazení nového Odboru správy majetku a služeb, 

zahájení činnosti odboru od 1.12.2015   

K těmto tématům se diskuse velmi vyostřovala a gradovala, až ji starostka města Hanušovice 

rázně ukončila. 

T.č. probíhá na Hanušovické obchodní s.r.o. inventarizace majetku, která bude sloužit jako 

podklad pro předávací protokoly. 

V průběhu roku 2016 dojde k úplné likvidaci celé společnosti H.O. s.r.o. 

Zastupitelstvo města Hanušovice bere informace na vědomí. 

 

 

 



12/ Zpráva finančního výboru 

Finanční výbor dne 22.10.2015 provedl veřejnosprávní kontrolu  v ZŠ a MŠ Hanušovice. 

Předmětem kontroly bylo hospodaření a nakládání s veřejnými finančními prostředky, které 

ZŠ a MŠ Hanušovice dostává od svého zřizovatele města Hanušovice. Kontrolovalo se období 

od 1.1.2015 do 30.9.2015. Byla vydána doporučení týkající se Zřizovací listiny ZŠ a MŠ 

Hanušovice a provozu tělocvičny. 

Dne 11.11.2015 Finanční výbor projednal návrh rozpočtu města Hanušovice na rok 2016 a 

provedl kontrolu čerpání rozpočtu 2015. 

Zastupitelstvo města Hanušovice vzalo informace na vědomí. 

 

 

 

Starostka města Hanušovice členům Zastupitelstva města Hanušovice i přítomným občanů 

sděluje informace o stavu účtů města Hanušovice k datu 9.12.2015: 

Běžný účet:         26 989 315,11  Kč 

Příjmový účet:      2 852 411,29  Kč 

Výdajový účet:        736 258,47  Kč 

FRB:                        404 596,42  Kč 

Soc.fond:                 165 569,88  Kč 

ČNB (dotace):      2 140 324,24  Kč   

ČNB běžný účet:         1 799,20  Kč 

Celkem:               33 290274,61  Kč 

 

 

 

13/  Diskuse 

Starostka města Hanušovice vyzývá přítomné k diskusi: 

 

Zastupitelka p. Schwarzerová se dotazuje, proč se na ul. Údolní kontrolují kanály, bude se 

zase kopat? 

Odpovídá Ing. Winter – probíhají tlakové zkoušky. 

Zastupitel p. Machula se dotazuje na ukončení prací na kulturním domě.  

Odpovídá starostka města – termín dokončení je 18.12.2015; firma je ve skluzu; bude se řešit 

formou sankcí vůči firmě; muselo se požádat o prodloužení termínu; o dotaci nepřijdeme. 

Zastupitel p. Grivalský poukazuje na poškozování opravené cesty v Potůčníku; firma 

UNILES cestu ničí, poškozuje, neuklízí po sobě. 

Zastupitel p. Suchodol se dotazuje na umístění dopravní značky na Jesenické (RD) – je zde 

dopravní značka obytná zóna a následuje dopravní značka doporučené rychlosti  30 km  a je 

zde retardér – odpovídá starostka města – byl to požadavek odboru dopravy. 

V rámci diskuse již nebyly vzneseny žádné další dotazy. 

 

 

 

14/  Závěr 

Starostka města Hanušovice konstatovala, že všechny body dnešního zasedání Zastupitelstva 

města Hanušovice byly řádně projednány. V průběhu zasedání byla přijata usnesení, která 

byla ihned schvalována.  

 



Starostka města Hanušovice poděkovala všem přítomným za účast, popřála všem krásné 

prožití vánočních svátků a hodně zdraví v novém roce a  v 18:15 ukončila zasedání 

Zastupitelstva města Hanušovice dne 9.12.2015. 

 

 

 

 

Zápis byl vyhotoven dne 14.12.2015 

Zapsala:  Mgr. Milena Sedlmayerová 

 

 

 

 

 

 

 

Ověřovatelé zápisu :   Marcela Fedáková        ………………………… 

 

                                   Ing. František Winter    ………………………… 

 

 

Starostka:                   Ivana Vokurková           ………………………… 

  

Místostarosta:            Štefan Fatura                 ………………………… 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 


